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Создание системы эффективных юридических гарантий права отдельно проживаю-
щего родителя на участие в воспитании ребенка является в течение многих лет одной из 
важных, комплексных задач гражданского процесса Германии в целом и исполнительно-
го производства в частности. Данная проблема явно выражена и в России. Недостатки 
процессуальных гарантий данного права не только остро очерчены на практике, но и на-
ходятся в фокусе внимания научного сообщества, привлекают внимание правозащитных 
органов Совета Европы. Данная статья посвящена проблемам, способам их разрешения и 
целям правовых преобразований Германии в указанной сфере за последнее десятилетие.
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The creation of a system of effective legal guarantees of the right of a separately living parent to 

participate in raising a child has been for many years one of the important, complex tasks of the civil 

process in Germany in general and enforcement proceedings in particular. This problem is clearly 

expressed in Russia. The shortcomings of the procedural guarantees of this right are not only sharply 

outlined in practice, but also are in the focus of attention of the scientific community and attract the 

attention of human rights bodies of the Council of Europe. This article is devoted to the problems, 

methods of solution and the goals of the legal transformations of Germany in this area over the past 

decade.
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The Civil Procedure Aspect of Protection of the Right of the Non-Custodial Parent to Take 
Part in Child Upbringing. The German Experience




